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Jézus az élet kenyere az Eucharisztiában

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 
Szentmise bevezetése

Isten hozta a Testvéreket! 
Amikor  a  zsidók  visszatértek  a  fogságból,  akkor  a  próféta  így  köszöntötte  őket:  szent
maradék! Szeretettel köszöntöm én is a szent maradékot, akik nyáridőben is eljönnek az Isten
házába. Legalább tudunk ünnepelni, hiszen a szentmise közösségi áldozat! Isten népe azért
jön össze, mert Istennel és egymással is találkozni akar!

Ezt a szentmisét élő és meghalt jótevőkért ajánljuk fel!

Hála legyen sok-sok olyan lehetőségért, amellyel az elmúlt évtizedekben élt az Egyház. Ezek
a lehetőségek megmutatták,  hogy a kereszténység ereje  a  jócselekedetekben érhető tetten,
sehol  másutt.  Templomba is  azért  jövünk,  hogy elegendő kegyelmet  kapjunk,  hogy el  ne
vétsük az utat és meg tudjuk tenni azt, amit meg kell tenni egymásért! Nagyon fontos, hogy
ezen elgondolkodjunk. 

Emlékezzünk azokra a nagyszerű emberekre,  akik jót  tudnak tenni!  Ma is  sokan vannak!
Örömmel  látom,  hogy  a  Máltai  Szeretetszolgálat  körében  nagyon  sokan  jönnek  és  a
felebarátiság,  a  szeretet  jegyében  odafordulnak  a  másik  emberhez.  Ugyanezt  látom  a
kórházunkban is, ahol az embereknek nagy szükségük van a másik ember jelenlétére, szavára!
Kérjük  Isten  kegyelmét  és  ezeknek az  embereknek példáját  állítsuk  magunk elé!  Legyen
bennünk is elegendő készség, tegyük meg, amit adott helyen, adott pillanatban - Isten üzenetét
hordozva – meg kell tennünk!

Szentbeszéd

Jézus mondja: ”Én vagyok a mennyből alászállott élő kenyér!”

Kedves Testvérek!
Ezt a gondolatot kellene körüljárnunk és valamiképpen kibontani a magunk számára. Ez a
jézusi mondat próbára teszi az ember szívét, az agyunkat nem, mert aki ezen gondolkodik, az
a semmibe fut! Vannak igazságok, amiket titok övez és az ember ezeket az igazságokat csak a
szívével közelítheti meg, mert az emberi személyiség magva a szív!

A magyar azt mondja a gabonára, a betakarított búzára: élet!
A magyar azt mondja a kenyérre: élet!

Aki kenyeret ad, az életet ad!

Magyar szívünkben, magyar ajkunkon nem véletlenül született meg ez a gyönyörű mondat! A
kenyeret nem azért tesszük az asztalra, hogy nézzük! A kenyeret meg kell enni, különben az
embernek nincs ereje, nem tud végigmenni az úton, elfogy az élete! Az ember úton lévő lény!
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Illés próféta harca az igazságért
Az Egyház ma Illés történetét olvastatta fel. Illés Isten egyik legharcosabb prófétája. Ő az a
valaki, aki megharcol a bálványokkal, a bálványokat hirdető hamis prófétákkal és győz az
Isten igazsága, amely Illés ajkán születik, amit Isten bízott rá. Ebben az időben a zsidók az
egyistenhitet kell, hogy megjelenítsék a bálványok világában, hogy az embernek útja legyen!
A bálványok babonás világot teremtenek, az ember ide-oda kapkodja a fejét. Ember legyen,
aki meg tudja mondani, hogy mi az igazság, amikor annyi hatás éri. Az egyistenhit – amit a
zsidókra bízott az Isten - szüntette meg ezt a bizonytalanságot és megmutatta az utat!

Illés a nagy harcos ebben is példát adott, aki harcba megy, sebeket is kap, az élete is kockára
téve, meg is halhat. Ez a gyalázatos nő, a Jezabell mindent megtett azért, hogy eltegye az
útból  ezt  az  igazságot  mondó  és  igazságot  cselekvő  prófétát.  Illés  bele  is  fáradt  ebbe  a
küzdelembe, ebbe a harcba. Azt mondta: Uram elég, elég, elfáradtam, vedd el a lelkemet!
Nem lesz öngyilkos, annál szorosabb a kapcsolata az Istennel! 

Uram, vedd vissza a lelkemet! Elég!
A Mindenható akkor kenyeret kínál Illésnek,

hogy ennek a kenyérnek erejéből végig tudjon menni az útján!
Teljesíteni tudja küldetését a jövőben is!

Jézus az élet kenyere
Ez az esemény közelebb visz a mai üzenethez. Jézus azt mondja, hogy ő az élet kenyere! Ő az
élő kenyér! Aki ezt a kenyeret eszi, annak élete van, az valódi emberi életet él. Ez kicsit azt is
jelenti, hogy Jézus nélkül talán alig lehet emberi életet élni. 

Egyedül Jézus tanítja, 
hogy minden ember a testvérünk! 

Egyedül Jézus tanítja,
hogy tegyetek jót egymással, ahogy a ti Atyátok is jó hozzátok! 

Egyedül Jézus tanítja, 
hogy segítsétek egymást abban, hogy új életet kezdjetek! 

Ezek nélkül az értékek nélkül alig lehet emberi életet élni!

Jézus egyre több akadályba ütközött a zsidók részéről. Jézus azért jött, hogy kitágítsa azt a
zárt kört, amit a zsidók maguk köré építettek azért, hogy meg tudják őrizni az igazságaikat.
Szükség van egy belső körre,  hogy egymást  erősítsük,  hogy az összeadott  erő aztán meg
tudjon jelenni. Jézus a zsidók helytelen gondolkodását próbálja megszüntetni! 

Isten mindenkié! 
Jézus mindenkiért jött! 
Jézus mindenkinek a megváltója! 
Hogyan? Ez a döntő! 

Jézus azáltal a megváltó, hogy mindenkiért áldozatot hoz!
Nem egyesekért! Mindenkiért!

A zsidók istenibb Messiást vártak
A zsidók abba kötnek bele, hogy ők várták a Messiást. Az idők végezetéig várja a zsidóság a
Messiást, nem fog eljönni nekik, mert a messiásvárás azt jelenti, amíg a Messiás el nem jön,
addig a zsidóság a választott nép. A zsidók ebből a pozícióból nem akarnak kilépni. 
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Jézus azt mondta, 
hogy nincs többé zsidó, meg pogány, rabszolga, meg szabad! 
Mindenki egyforma! Itt kezdődik a harc!

Megjelenik Jézus, mint messiás!
Nem tudják elfogadni, mert ők istenibb Messiást vártak!

Hogyan  lehet  Messiás,  aki  egy  utcában  lakik  velük,  aki  együtt  eszik  velük,  akivel  lehet
beszélgetni. Túl emberi ez a Messiás! Ők Messiást vártak, a Nagy Isten követét, aki hatalmas,
aki  fölöttük  való!  Várták,  hogy  jöjjön  el  hozzájuk,  de  ne  ilyen  közel,  kicsit  távolabb
maradjon! 

Ennyire azért ne szóljon bele az életükbe,
amennyire Jézus beleszólt az életükbe!
Hiszünk Benne, csak maradjon távol!

Isten, Isten!
A mi  újkori  világunkban is  megfogalmazta  Godler  nagyon  izgalmasan ezt  a  kérdést.  Az
ember soha sem éri el az Istent, mert egyre hátrál. Nagyon sajátos kifejezése ez a mi Istennel
való kapcsolatunknak, törekszünk utána, el akarjuk érni, találkozni akarunk vele és kihátrál!
Mi, akik szeretnénk Istenhez tartozni, amikor túl közel tűnik nekünk, akkor maradjon csak a
mennyben! Azért ne szóljon bele az életünkbe! 

Isten azokat a nagy igazságokat elmondhatja, 
amikre szükségünk van az egymással való kapcsolatunkban, 
de túl igényes! Ha közel van hozzánk, 
akkor olyan elvárásai vannak, amiket nagyon nehéz teljesíteni!

Amikor az ember azt gondolja, hogy közel került Hozzá, akkor döbben rá, hogy szinte még
messzebb van! Szent Ágoston fogalmazta ezt meg: nyugtalan a mi szívünk, míg meg nem
nyugszik Benned!  Keressük szívünk nyugalmát, mert úgy gondoljuk, hogy Isten közelében
megtaláljuk! 

Amikor közelebb érünk Istenhez,
egyre közelebb, mindig közelebb, akkor döbbenünk rá,

hogy mekkora a különbség!

Isten, Isten! 
Igaz, értünk Emberré lett! 
Nagyon Emberi! Ennek mi örülünk! 
Csak, amikor isteninek mutatja Magát, 
amikor ez a vertikális ág egyre erőteljesebben megjelenik, 
akkor elbizonytalanodunk!
Szívesen beszélünk a horizontális kapcsolatokról.

Isten, amikor azon az égi lépcsőn lejön hozzánk - jelképesen –
és azt akarja, hogy Isten az emberi kapcsolatainkban is ott legyen,

akkor azért elbizonytalanodunk!

Jézus az élő kenyér
Jézus, amikor azt mondja, hogy Én vagyok az alászállott  élő kenyér, akkor valójában azt
mondja, hogy aki a kenyeret megeszi, az életet nyer, táplálja az életét! Jézus itt irányt mutat az
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utolsó vacsora terme felé, irányt mutat az Eucharisztia felé, amit mi vasárnapról-vasárnapra
ünneplünk! 

Jézus azt mondja:
Aki eszi az Én testemet, annak élete van!

Igen, erről szól!

Mi olyan világban élünk, ahol rengeteg a bálvány! Ha el akarunk igazodni ebben a világban
és nem akarunk eltévedni, vagy kimerülni az úton, hanem újra, meg újra erőt nyerni az úthoz,
akkor ehhez meg kell enni Krisztust! Úgy szeretlek, hogy majd megeszlek! 

Meg kell enni Krisztust!
Le kell nyelni! - Idézőjelben!

Tudomásul kell venni, 
hogy Jézus be akar lépni az életünkbe 
az ő igényeivel, az ő elvárásaival, 
az ő tanításával, az ő példájával! 
Ebben a világban, ahol a bálványok elszaporodtak, 
el ne veszítsük emberi arcunkat! 
Gondolkodjunk el ezen az üzeneten!

Isten segítsen mindnyájunkat, hogy krisztusi utunk legyen!

+  A M E N  +

Szentmise befejezése

Kedves Testvérek!
A gabonával, a kenyérrel kapcsolatosan a halálra gondolunk! A magnak meg kell halni, hogy
gyümölcsöt hozzon! A kenyeret el kell fogyasztani, meg kell enni, hogy tápláljon bennünket! 

Egymásért meg kell halni, ha szeretetben akarunk élni!
Ez az út kikerülhetetlen!

Vagy szédelgünk! Sok a szédelgő! Jó lenne, ha többen lennének, akik Jézus példáját, tanítását
komolyan gondolják! Ez nem egyszerű egy pogány világban!

Könyörögjünk

Istenünk, a tőled kapott  szentségi eledel  vétele  üdvözítsen minket  és erősítsen meg, hogy
mindig igazságod fényében járjunk Krisztus, a mi Urunk által!                         

+  A M E N  +

+  Á L D Á S  +
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